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Pensionärsrådet 

 
 

 Utdragsbestyrkande: 

 

 

   
  

Plats och tid: Äldreboendet Tunbacka, Hudiksvall, kl 13:00-15:30 

Förtroendevalda: Beslutande: Ej beslutande: 
 Birgitta Medin (M), ordf 

Majvor Westberg Jönsson (S) 
Monica Pettersson (PRO) 
Roland Lodén (PRO) 
Gösta Larsson (PRO) 
Marianne Ahlqvist (SPF) 
Valborg Brink (SPF) 
Åke Tyberg (SPF) 
Henry Knuut (RPG) 
Rolf Krohn (SKTF) 

Kent Sjöberg (KD) 
Göran Thapper (S) 
Monika Pettersson (PRO) 
Ingvar Jonsson (PRO) 
Tyra Rotter (PRO) 
Ingvar Jonsson (PRO) 
Helge Björk (SPF) 
Börje Wedin (SPF) 
Birgitta Peräinen (RPG) 
Gunvie Schmidt (SKPF) 

 
Övriga deltagare: Annika Forslin, sekreterare 

Lennart Westberg, plan- och bygglovschef § 3 
Göran Bergsman, säkerhetsskyddschef § 5 
Tomas Persson, handläggare § 5 

 
Utses att justera: Monica Pettersson 
 
Justeringens plats 
och tid: Kommunledningsförvaltningen, 29 maj, kl 11:00 

Underskrifter:  Paragrafer: 1-9 

Sekreterare: Annika Forslin 

Ordförande: Birgitta Medin 

Justerande: Monica Pettersson   
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Bevis/anslag 
Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Anslagstid, från och med till och med 
30 maj 2013 20 maj 2013 

Förvaringsplats för protokollet 
Kommunledningsförvaltningen 

Underskrift 

Annika Forslin 
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§ 1 Godkänna föregående protokoll 

Sekreterare Annika Forslin meddelar att deltagarlistan på protokollet den 13 februari 
2013 är fel, dock har det nu korrigerats. 

Föregående protokoll godkänns med ändringen och läggs till handlingarna.  
 
Rolf Krohn har en fråga angående förra sammanträdes protokoll paragraf 37, 
Information om e-hemtjänst. På sammanträdet informerade verksamhetschef Per 
Iversen om e-hemtjänst. Pensionärsorganisationerna blev remissinstans i frågan om 
Hudiksvalls kommun ska införa en testperiod gällande e-hemtjänst. Rolf undrar vad 
som har hänt med ärendet då varken han eller någon annan representant i 
pensionärsrådet har fått handlingar om e-hemtjänst som behövs för att kunna lämna in 
ett yttrande. Sekreteraren får i uppdrag att kontakta Per Iversen för att undersöka vad 
som har hänt. 
____ 
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§ 2 Godkänna dagordningen 

Ordförande frågar om det finns ytterligare frågor att ta upp varvid Valborg Brink 
anmäler en fråga rörande äldreboendet Edshammar. 

Därefter godkänns dagordningen. 

____ 
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§ 3 Plan- och bygglovskontoret informerar 

Lennart Westberg, plan- och bygglovschef, inleder med att presentera sig själv varefter 
han talar om plan- och bygglovskontoret. Kontoret har elva tillsvidareanställda och 
finns på Guldsmeden, med ingång mot Västra Tullgatan. Kontoret leds av 
byggnadsnämnden. 

Kontoret är indelat i två delar, plansidan och bygglovssidan. Plansidan ansvarar för 
kommunens översiktliga planering samt gör detaljplaner och områdesbestämmelser, 
som reglerar bebyggelsen i kommunen.  

• Översiktsplan 
En översiktsplan är ett strategiskt dokument som anger politisk viljeinriktning 
på hur kommunen på lång sikt ska utvecklas. Den omfattar hela kommunen 
och beskriver hur mark- och vattenområden samt den byggda miljön ska 
användas, utvecklas och bevaras. Nuvarande översiktsplan togs av 
kommunfullmäktige i juni 2008. 

• Tematiska tillägg 
Tematiska tillägg kan upprättas som ett komplement till den gällande 
översiktsplanen och kan behandla frågor som inte tagits upp tidigare eller 
behandlas tillräckligt i kommunens översiktsplan. Exempel på fysiska 
planeringsfrågor som kan behandlas som tillägg är vindkraft, 
infrastrukturplanering eller områden för landsbygdsutveckling i strandnära 
områden, så kallade LIS-områden. 

• Fördjupad översiktsplan 
En fördjupad översiktsplan anger grunddragen och kommunens viljeinriktning 
för den framtida användningen av mark- och vattenområden men omfattar en 
begränsad del av kommunen. Här behandlas frågor mer ingående som är 
specifika för just det området. Aktuellt just nu är en fördjupad översiktsplan 
över Östra hamnen i Hudiksvall. 

• Detaljplan 
All ny sammanhållen bebyggelse måste i allmänhet föregås av  
detaljplanläggning. Det kan gälla även enstaka byggnad eller ändring av en 
byggnads användning. I detaljplanen prövas områdets eller projektets 
lämplighet i princip och om det kan tillåtas med hänsyn till grannars intressen 
och så vidare. Detaljplanen ger rätt för markägare att få bygga det planen visar 
under en viss tid, den så kallade genomförandetiden. Aktuella detaljplaner är 
Medskog och Galgberget. 
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Plan och bygglovskontorets andra ”ben”, bygglovssidan, arbetar bland annat med 
följande:  

• Granskar och beviljar bygglov. 

• Tillsynsmyndighet för hissar och andra motordrivna anordningar samt 
obligatorisk ventilationskontroll.  

• Ansvar för tillsyn över att reglerna om strandskydd följs enligt Miljöbalken. 

 

Pensionärsrådet tackar för informationen. 

____ 
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§ 4 Information om träff med pensionärsrådet från Bollnäs 
kommun 

Tisdagen den 16 april träffade delar av vårt pensionärsråd Bollnäs kommuns 
pensionärsråd. Med på träffen var ordförande Birgitta Medin, sekreterare Annika 
Forslin, Roland Lodén och Marianne Ahlqvist. Från Bollnäs kommun deltog 
ordförande, sekreterare samt en representant från pensionärsrådet. Syftet med träffen 
var att dela erfarenheter med varandra samt att se hur andra arbetar.   

Bollnäs kommuns pensionärsråd består av 14 ledamöter och 14 ersättare. I rådet ingår 
nio ledamöter och nio ersättare från tre olika pensionärsorganisationer. Därutöver 
ingår två ordinarie ledamöter och två ersättare från kommunstyrelsen samt en 
ordinarie ledamot och en ersättare från vardera socialnämnden, teknisk- och 
fritidsnämnden och miljö- och byggnämnden. Förtroendevalda ledamöter har 
rapporteringsskydighet till ”sin” nämnd/styrelse samt ansvar för att frågorna beaktas i 
nämndernas/styrelsens fortlöpande arbete. Nämnderna har en stående punkt som 
heter information från pensionärsrådet på sin ärendelista. Det innebär att när rådet 
ställer exempelvis en fråga om gator så tar ledamoten från teknisk- och fritidsnämnden 
med sig frågan till nämnden, får ett svar och sedan rapporterar svaret till rådet på nästa 
sammanträde. Till pensionärsorganisationerna utgår sammanträdes- och reseersättning 
i enlighet med kommunens ersättningsbestämmelser för förtroendevalda.  

Marianne Ahlqvist och Roland Lodén anser att rådets synpunkter och frågor blir 
synligare, och kommunikationen blir bättre när de politisk tillsatta ledamöterna och 
ersättarna har rapporteringsskyldighet till kommunens nämnder, som tillämpas i 
Bollnäs kommun. Vidare undrar de om Hudiksvalls kommun kan införa detta. 
Tänkbara nämnder som har politiska representanter i rådet skulle vara 
omsorgsnämnden, tekniska nämnden, byggnämnden samt även Hudiksvalls Bostäder.  

Pensionärsrådet beslutar 

att ge uppdrag till sekreteraren att undersöka om politikernas                  
rapporteringsskyldighet till ”sin” nämnd kan genomföras i Hudiksvalls kommun.  

____ 
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§ 5 Projekt Peppar Peppar 

Tomas Persson, handläggare risk- och sårbarhetsanalyser, och Göran Bergsman, 
säkerhetsskyddschef, informerar om kampanjen Peppar Peppar.  

Bland följande olyckstyper, vägtrafik, bränder, fallolyckor, kvävning, drunkning, 
förgiftning, är fallolyckor den vanligaste dödsorsaken. En helt vanlig vecka: 

• omkommer nästan 60 personer till följd av olyckor, två av tre är 65 år eller 
äldre. Varav 1 till 2 personer i bränder, 7 i vägtrafiken och 30 till följd av 
fallolyckor 

• kommer 350 personer in till våra akutmottagningar med höftledsfrakturer, de 
flesta är äldre 

• läggs nästan 2 000 människor in på våra sjukhus till följd av olyckor, hälften är 
65 år eller äldre 

Flera tips finns för att förebygga olyckor i hemmet. Använd dig av nattbelysning, 
halkmatta i badkar/dusch, reflexer/reflexväst, långt skohorn, antihalksockar och 
brandvarnare. Försök att undvika mattor och lösa sladdar som man lätt kan snubbla 
på. 

Den 1 oktober har av FN utsetts till internationell äldredag. Hudiksvalls kommun 
uppmärksammar denna dag med kampanjen Peppar Peppar. Kampanjen är en årligen 
återkommande dag avseende seniorers säkerhet. I Hudiksvall har dagen bedrivits i fyra 
år. Förra åren höll man till på Sportparken, vid östra skolan, i Hudiksvall. I år väljer 
man samma plats. Konferencier är Petters-Börje. Det blir social samvaro, trevliga 
aktiviteter och, inte minst, bra tips för det goda livet. 

Föreläsarna vill gärna att deltagarna i pensionärsrådet sprider informationen om 
Peppar Peppar – dagen  (1 oktober) vidare till sina organisationer så att dagen blir 
välbesökt. Kontakta Tomas Persson (tel  0650-380 57) eller Göran Bergsman (tel 
0650- 191 08) om ni vill ha affischer eller annan information om dagen. Sekreteraren 
tar kontakt med föreläsarna i augusti för att få affischer som sedan skickas ut till 
deltagarna i rådet.    

Pensionärsrådet tackar för informationen. 

____ 
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§ 6 Sammanträdesrum för pensionärsrådet? 

Pensionärsrådets sammansträden sker vanligtvis på olika äldreboenden i kommunen. 
Samlingslokalerna i äldreboendena saknar hörselslingor. Finns det ett behov att istället 
vara på kommunhuset i Guldsmeden där sammanträdessalarna har hörselslingor? Flera 
av representanterna vill fortsätta att vara på äldreboenden eftersom det ger en 
möjlighet att se deras lokaler. Dock är det viktigt att välja äldreboenden som har bra 
samlingslokaler.  

Pensionärsrådet beslutar  

att sammanträdena fortsätter att vara lokaliserade på olika äldreboenden om inget 
annat önskas.   

____ 
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§ 7 Svar på frågor från föregående sammanträde 

Redovisning av frågor som ställdes på sammanträdet den 13 februari. 

Marianne Ahlqvist funderade över varför det inte finns några uppgifter om 
äldreboenden på kommunens hemsida. Dessutom hade Marianne lyssnat på den så 
kallade talande webben på hemsidan och tyckt att det var svårt att uppfatta vad som 
sades. Sekreteraren har fått följande information från kommunens 
kommunikationschef Anna-Carin Andersson. Varje äldreboende ansvarar själva över 
att informationen om deras äldreboende läggs ut på hemsidan. Däremot har 
kommunikationsavdelningen gjort en mall över vad som sidorna ska innehålla. Ännu 
har inte äldreboendena lagt ut informationen på hemsidan. Andersson lovar att ta upp 
saken på kommande möte med omsorgsförvaltningens chefer. Andersson noterar 
kritiken angående den talande webben. Kommunikationsavdelningen kollar med 
leverantören om det finns några tekniska fel.   

I samband med att tekniska förvaltningens chef Jan Kroppegård föredrog ställde 
Marianne Ahlqvist en fråga om handikapparkeringen vid Patricia. Marianne menade att 
en och samma bil alltid upptar parkeringen. Enligt Kroppegård tillhör parkeringen 
Hudiksvalls Bostäder, men lovade att undersöka saken. Sekreteraren har vid flera 
tillfällen mailat och ringt Kroppegård för att få en uppdatering av ärendet men inte fått 
svar. Majvor Westberg-Jönsson (S), som är ledamot i tekniska nämnden, tar med sig 
frågan på kommande nämndssammanträde. Därefter återkopplar Westberg-Jönsson 
till pensionärsrådet.  

____ 
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§ 8 Övriga frågor 

Valborg Brink undrar varför en avdelning är stängd på Edshammar, äldreboende i 
Delsbo? 

Sekreteraren får i uppdrag att undersöka varför avdelningen är stängd. Dessutom tar 
ordförande Birgitta Medin (M), även ledamot i omsorgsnämnden, upp frågan i 
nämnden. Svar skickas till Valborg.  

____ 
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§ 9 Nästa möte 

Nästa möte är torsdag 19 september 2013. Flera önskemål om plats uppkom. Roland 
Lodén önskar Frejagården i Bjuråker, Majvor Westberg-Jönsson föreslår Edsbacka i 
Enånger och Helge Björk önskar Svanbacken i Delsbo. Sekreterare Annika Forslin ser 
över önskemålen. 

På nästföljande sammanträde påminner sekreterare deltagarna om ”Peppar Peppar 
dagen” tisdagen den 1 oktober. Önskemål uppkom om att handläggarenheten besöker 
rådets sammanträde i september. Marianne Ahlqvist önskar att få en redogörelse om 
kommunens budgetarbete.   
____ 
 


